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Jianwei Liu 

Beijing 

 

 

PRACTICE AREAS 
◼ Tax planning 

◼ Technology, media and telecoms 

PROFESSIONAL EXPERIENCE 
Ms. Liu has extensive experience providing tax services to multinationals and Chinese enterprises.  

She excels in advising clients on overall enterprise business operations, especially tax-related issues.  

Ms. Liu has provided tax consulting services to many investment institutions and large TMT industry 

clients, including restructure planning, business model optimization, tax health check, tax incentive 

application, and advisory to equity incentive and employee stock ownership plan.  Ms. Liu has 

advised on many RMB fund and USD fund structure and tax compliance issues.  She also has 

extensive practical experience providing tax declaration services, such as tax reporting for large-scale 

indirect share transfer transactions (Bulletin No. 7 transactions), tax filing and advice on foreign 

exchange issues for cross-border transactions, tax filing for individual's share transfers, etc. 

Prior to joining Han Kun Law Offices, Ms. Liu worked with Deloitte China as a senior tax consultant. 

EDUCATION 
Ms. Liu obtained bachelor's degrees in management and economics (dual degrees) in 2014 from 

Peking University.  In 2016, she obtained a master's degree in taxation from Peking University. 

QUALIFICATIONS 
Member of the PRC Bar 

WORKING LANGUAGES 
Chinese, English 

 



 

 

 

 

 

 

 1 

 

刘舰蔚 

北京 

 

 

业务领域 

◼ 税务规划 

◼ 科技、媒体和电信（TMT） 

工作经历 

刘舰蔚律师拥有丰富的为跨国企业和中国企业提供税务服务的经验，擅长于向客户提供关于

企业整体业务运营尤其是涉税问题的专业意见。她曾为投资机构、TMT 行业企业客户提供税

务咨询服务，包括企业并购重组方案设计、业务模式优化分析、税务健康检查、税收优惠政

策分析与申请、股权激励及员工持股计划税务咨询等。她曾为多家人民币基金和美元基金提

供架构搭建的建议和基金运营的税务合规意见。在提供税务合规申报服务方面，她亦又丰富

的经验，曾参与多起大型间接股权转让交易（7 号公告）分析及纳税申报服务、资金出境的税

务申报和外汇合规服务、创始人股权调整等个人股转税务申报服务等，具有丰富的实务经验。 

在加入汉坤以前，她在德勤从事税务咨询与合规工作，担任高级税务顾问。 

教育背景 

刘舰蔚律师于 2014 年获得北京大学政府管理学院管理学学士学位和北京大学国家发展研究

院经济学学士学位（双学位），于 2016 年获得北京大学经济学院税务硕士学位。 

执业资格 

中华人民共和国律师执业资格 

工作语言 

中文、英文 


